
Protokół Nr VIII/2007
z obrad VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

z dnia 04 lipca 2007 roku

Obrady VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzyła Pani Krystyna Podgórska – 
Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności 
prawomocność obrad.
Radnych obecnych- 14
Nieobecny – 1  - Dariusz Stasiak
Obrady sesji rozpoczęły się o godzinie 16-tej a zakończyły o godz. 1715.
Przewodnicząca Rady Gminy -  przywitała gości zaproszonych, radnych, sołtysów, Panią 
Wójt wraz z pracownikami Urzędu Gminy, przedstawiciela Stowarzyszenia Polskich 
Kombatantów 0/Przywidz oraz radnych powiatowych.
Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe.

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał 
w okresie międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1. utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Marszewie, w budynku po 
byłej szkole podstawowej,

2. powołania Zespołu ds. wyboru ławników sądów powszechnych;
3. przystąpienia  przez  Gminę  Przywidz  jako  członka  zwyczajnego  do  Lokalnej 

Organizacji Turystycznej Powiatu Gdańskiego z siedzibą w Pruszczu Gdańskim;
4. rozpatrzenia uwag,  wniesionych w trybie art.  17 pkt  11 ustawy o planowaniu  

i  zagospodarowaniu  przestrzennym,  do  projektu  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  położonego  w  obrębie 
ewidencyjnym Michalin;

5. uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru 
położonego w obrębie ewidencyjnym Michalin;

6. zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w 
Przywidzu za 2006 rok;

7. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Przywidzu za 2006 rok;

8. zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w 
Przywidzu za 2006 rok;

9. udzielenia pomocy finansowej oraz zawarcia umowy z Samorządem Województwa 
Pomorskiego.

10. zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2007 rok.
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

Zapytała, czy są uwagi do porządku obrad?



Pani Wójt Gminy – wnioskowała o przyjęcie do porządku obrad  projektu uchwały w sprawie 
dodatków  mieszkaniowych.  projekt  uchwały  był  analizowany  na  komisjach  Rady,  gdzie 
uzyskał ich akceptację.
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie w/w wniosek.
Radni przy 13 głosach”za” i 1 „wstrzymującym „ przyjęli w/w wniosek .
W/w  punkt wprowadzono do porządku obrad jako punkt  5.11.

ad.2.b.  Radni  jednogłośnie,  bez  uwag  przyjęli  protokół  z  ostatniej  sesji  Rady  Gminy 
Przywidz.

ad3.  Pani  Bożena  Mielewczyk-Zawada  –  Wójt  Gminy  –  przedstawiła  informację  z 
działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym . ( w zał.)
Wójt Gminy – złożyła podziękowania i wręczyła kwiaty dla :
Anny Cieszyńskiej, absolwentki naszego Gimnazjum, która otrzymała nagrodę w finale VI 
edycji wojewódzkiego konkursu na „Najlepszego Absolwenta Gimnazjum gmin wiejskich i 
małych miasteczek” ,
Hanny Rembak- byłej Dyrektor Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w Przywidzu
Teresy Przybycień – Dyrektor Gimnazjum w Przywidzu,
Grzegorza Cwalińskiego- byłego Dyrektora GOK-u  w Przywidzu
Gratulacje w/w złożyła również Przewodnicząca Rady Gminy wraz z radnymi dziękując za 
sukcesy w pracy i codzienny trud. 

ad.4. Interpelacje radnych

1) Radny Jan Sikorski   – przetargi na modernizacje dróg: Pomlewo – Kozia 
Góra i Klonowo Górne – Stara Huta unieważniono. W związku z tym co 
dalej?

2) Wójt Gminy    – wysłano zapytanie  do Urzędu Marszałkowskiego  czy z 
tych  dwóch  kwot  można  zrobić  jedną  drogę.   Jaką  drogę-  zadecydują 
sołtysi.

3) Radny Jerzy Jusiak   -  pytał o wyniki testów kompetencyjnych w szkołach
4) Pani Wójt Gminy  - odpowiedziała, że z wstępnej analizy wynika, że testy 

kompetencyjny  wypadły  trochę  lepiej  niż  w  ubr.  Szczegółowe  dane 
przedstawimy w najbliższym czasie.

5) Radny Sławomir Plichta   – pytał o budowę chodnika w Przywidzu
6) Pani Wójt Gminy   – przekazała, iż po kilku rozmowach z Marszałkiem i 

radnym  wojewódzkim  P.  Męczykowskim  udało  się  przyjąć  wspólną 
inwestycję  do  budżetu  Samorządu  Województwa.  My dajemy 100  tys., 
Samorząd  Województwa  450  tys.  zł.  Zaczniemy  budowę  chodnika  od 
części najbardziej niebezpiecznej, gdzie trzeba wykonać kładkę.

ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał :
1. w  sprawie  utworzenia  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Marszewie,  w 

budynku po byłej szkole podstawowej.
Pani Wójt Gminy -   został złożony wniosek wraz Marszałkowskiego całą dokumentacją do 
Urzędu  Marszałkowskiego  o  adaptację  pomieszczeń  po  byłej  szkole  podstawowej  w 
Marszewie. Jest wstępna informacja przesłana fax-em Wojewódzkiego Warszawy do Urzędu 
Wojewódzkiego  w  sprawie  przyznania  środków  na  Środowiskowy Dom Samopomocy  w 
Marszewie.



Radny Jerzy Jusiak-   600 zł miesięcznie proponuje się przeznaczyć na pensjonariusza. Czy 
jest zrobiony biznes plan?
Wójt  Gminy  – składając  dokumentację  do  Urzędu  Wojewódzkiego,  złożyliśmy  także 
kosztorys z propozycją programową.
 W praktyce  wygląda  to  tak,  że  te  domy utrzymują  się  same.   Wstępnie  szacuje  się,  że 
Środowiskowy Dom Samopomocy w Marszewie  przyjmie  20-28  pensjonariuszy.  Ponadto 
Stowarzyszenie  „Bliżej  człowieka”  chce  wykorzystać  pomieszczenia  w  godzinach 
popołudniowych. 
Pan Jerzy Migas – Przewodniczący Komisji Społecznej -  wyraził pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały.
Uwag  radni nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 14  głosach  za,  Rada  Gminy Przywidz  podjęła  uchwałę  Nr  VIII/71/2007  w sprawie 
utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Marszewie, w budynku po byłej szkole 
podstawowej.( w zał.).

ad.5.2. w sprawie powołania Zespołu ds.wyborów  ławników sądów powszechnych.
Wójt Gminy – W bieżącym roku upływa kadencja ławników sądów powszechnych. Zgodnie z 
ustawą  rady  gmin  wybierają  ławników.  W  celu  dokonania  weryfikacji  kandydatów  na 
ławników, rady gminy powołują zespół ds. wyborów ławników. 
Przewodniczący  Komisji  Społecznej  –  zgłosił  propozycję  składu  osobowego  Zespołu  ds. 
wyborów ławników w osobach:

1. Krystyna Podgórska
2. Małgorzata Dębska
3. Jerzy Jusiak

Wymienieni kandydaci wyrazili zgodę do pracy w Zespole.
Radni uwag nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy –  poddała pod głosowanie w/w uchwałę z zaproponowanym 
składem osobowym Zespołu ds. wyborów ławników.
Przy 14 głosach „za”, radni w/w uchwałę przyjęli.
Pani  Krystyna  Podgórska  –  stwierdzam,  że  Rada  Gminy  Przywidz  przyjęła  uchwałę  Nr 
VIII/72/2007 w sprawie powołania Zespołu ds. wyborów ławników sądów powszechnych. 
( w zał.)

ad.5.3.w  sprawie  przystąpienia  przez  Gmine  Przywidz  jako  członka  zwyczajnego  do 
Lokalnej  Organizacji  Turystycznej  Powiatu  Gdańskiego  z  siedzibą  w  Pruszczu 
Gdańskim.
Wyjaśnień do uchwały udzieliła Pani Wójt Gminy -   początkowo do tej organizacji należało 
kilka  gmin  z  powiatu  gdańskiego,  pozostałe  gminy  nie  przejawiały  zainteresowania.  W 
momencie gdy otwarto nowe programy RPO, pozostałe gminy przyłączyły się do Organizacji, 
oprócz Przywidza. W chwili obecnej składka na 1 mieszkańca wynosi 10 gr. tj. ok. 530 zł 
rocznie. Składka jest niewielka i warto skorzystać z uczestnictwa LOT-ej. 
Pytań nie zgłoszono.
Pan Jerzy Migas- komisja społeczna zaopiniowała projekt w/w uchwały pozytywnie.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  -   kto  z  Państwa  radnych  jest  za  przyjęciem  powyższej 
uchwały?
Przy 14 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę.
Pani  Krystyna  Podgórska  –  stwierdzam,  że  Rada  Gminy  Przywidz  podjęła  uchwałę  Nr 
VIII/73/2007 w sprawie przystąpienia przez Gminę Przywidz jako członka zwyczajnego do 
Lokalnej Organizacji Turystycznej Powiatu Gdańskiego z siedzibą w Pruszczu Gdańskim.



( w zał.)
ad.5.4.  w  sprawie  rozpatrzenia  uwag,  wniesionych  w  trybie  art.17  pkt  11  ustawy  o 
planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym,  do  projektu  miejscowego  planu 
zagospodarowania   przestrzennego dla  obszaru położonego w obrębie  ewidencyjnym 
Michalin.
Przewodnicząca Rady Gminy -   przywitała Pana Mateusza Sienko z Biura Planowania w 
Gdańsku.
Zapytała czy są uwagi do w/w projektu uchwały.
Nie zgłoszono.
Opinia komisji społecznej do projektu w/w uchwały była pozytywna.
Przystąpiono do glosowania.
Przy 14 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy -   stwierdzam, że rada przyjęła uchwałę Nr VIII/74/2007. ( w 
zał.)

ad.5.5.w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Michalin.
Wójt  Gminy –  przypomniała,  że  wcześniej   przyjęto  plany dla  fragmentów miejscowości 
Przywidz, Pomlewo, Marszewskiej Góry. Dzisiaj  Państwo uchwalają  plan dla Michalina. 
Pani Krystyna Podgórska – zapytała czy są uwagi do w/w uchwały.
Uwag radni nie wnieśli.
Opinia komisji społecznej do uchwały była pozytywna.
Przystąpiono do głosowania.
Przy 14 głosach ‘za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy –  stwierdziła, że Rada Gminy Przywidz przyjęła uchwałę Nr 
VIII/75/2007 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Michalin. ( w zał.)

ad.5.6. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury 
w Przywidzu za 2006 rok.
Pani Krystyna Podgórska – czy są pytania do w/w sprawozdania?
Radny Jerzy Jusiak -  prosił o przedstawienie szczegółowe  wydatków.
Pani  Maria  Kosznik  –  księgowa  z  GOK-   przedstawiła  informacje  dodatkową  do 
sprawozdania. ( w zał.)
Więcej pytań nie zgłoszono.
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”, radni przyjęli uchwałę Nr VIII/76/2007. ( w zał.)

ad.5.7. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Przywidzu za 2006 rok.
Przewodnicząca Rady Gminy -   poprosił o komentarz do w/w uchwały dyrektora GZOZ- w 
Przywidzu.
Pan  Lucjan  Kotyński  –  dyrektor  GZOZ-   dzisiaj  jestem  na  sesji  jako  mieszkaniec. 
Sprawozdanie  finansowe  GZOZ-  za  2006  rok  przedstawiłem na  komisji  rady.  Poza  tym 
jestem  jednostką  niezależną.  To  nie  jest  budżet  gminny,  tylko  Narodowego  Funduszu 
Zdrowia. 
Przewodnicząca Rady Gminy – to jakim prawem jest przedkładany radzie gminy?
Czy radni mają pytania do w/w sprawozdania?
Radny Jerzy Jusiak –  czy 19.266,07 zł jest zyskiem czy stratą ?



Przewodnicząca Rady Gminy -   jak słyszeliśmy Pan Dyrektor występuje jako mieszkaniec. 
Pytanie zostaje tylko zapisane w protokole. Czy są inne pytania?
Pytań nie zgłoszono.
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna.
Głosowanie
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę Nr VIII/77/2007 w sprawie 
zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  w 
Przywidzu za 2006 rok. ( w zał.)

ad.5.8 w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnej  Biblioteki 
Publicznej w Przywidzu za 2006 rok.
Radny Jerzy Jusiak – zgłosił uwagę, aby rzeczówka była bardziej jasna. 
Pani Bogumiła Senger- Dyrektor Biblioteki -  uwaga ta również była zgłaszana na komisji i w 
przyszłości sprawozdanie będzie bardziej szczegółowe.
Innych uwag nie wniesiono.
Przewodniczący komisji gospodarczej – Pan Jerzy Jusiak -   przedstawił pozytywna opinię 
komisji gospodarczej do w/w uchwały.
Glosowanie
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę radnych o wyrażenie opinii do uchwały. Kto z Państwa 
radnych jest za przyjęciem w/w uchwały.
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr VIII/78/2007 w 
sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w 
Przywidzu za 2006 rok. ( w zał.)

ad.5.9. w sprawie udzielenia pomocy finansowej oraz zawarcia umowy z Samorządem 
Województwa Pomorskiego 
Wójt Gminy -   z budżetu gminy Przywidz udzielamy pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej Samorządowi Województwa Pomorskiego w kwocie 100.000 zł z przeznaczeniem na 
dalszy remont i budowę  nawierzchni chodnika w Przywidzu przy ulicy Gdańskiej.
Radni pytań nie zgłosili.
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 14 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr VIII/ 79/2007 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej oraz zawarcia umowy z Samorządem Województwa 
Pomorskiego. ( w zał.)

ad.5.10. w sprawie zmian w budżecie gminy Przywidz na 2007 rok.
Skarbnik   Gminy – Pani  Maria  Piotrowiak -   skomentowała   zmiany w budżecie  gminy 
Przywidz na 2007 rok.
Następnie odczytała projekt w/w uchwały.
Pytań radni nie zgłosili.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 14 głosach „za” radni przyjęli uchwałę Nr VIII/80/2007 w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Przywidz na 2007 rok. ( w zał.)

ad.5.11. w sprawie dodatków mieszkaniowych.



Wójt  Gminy  -   projekt  uchwały  był  analizowany  na  posiedzeniach  komisji.  Ustawa  o 
dodatkach mieszkaniowych pozwala podwyższyć lub obniżyć próg dofinansowania  o 20% 
punktów  procentowych  ,  na  podstawie  których  oblicza  się  wysokość  dodatku 
mieszkaniowego. Ustalono wspólnie,  że dodatek należy obniżyć z70% do 50%, ponieważ 
brakuje GOPS-owi środków na dodatki mieszkaniowe. Po analizie osób, które korzystają z tej 
pomocy,  ustalono,  że  osoby  te  po  obniżce  progu  procentowego  w  sposób  znaczący  nie 
odczują  tego  zbyt  boleśnie.  W chwili  obecnej  56  rodzin  z  gminy  korzysta  z  dodatków 
mieszkaniowych  i  to  głównie  z  ulicy  Jesionowej  w  Przywidzu.  Osoby  najbardziej 
potrzebujące będą wspierane przez GOPS.
Radni nie zgłosili pytań.
Glosowanie
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”, radni podjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  -   stwierdzam,  że  Rada  Gminy  przyjęła  uchwałę  Nr 
VIII/81/2007 w sprawie dodatków mieszkaniowych. ( w zał.)

ad.6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy 
Pan  Wojciech  Etmański  -   Radny Powiatu  Gdańskiego  -   Pani  Wójt  w  swej  informacji 
przedstawiła, że samorząd powiatowy przydzielił środki w wysokości 65 tys. zł na budowę 
traktu  pieszego  i  urządzenie  terenów  zieleni.  Nadmienił,  że  złożył  wniosek  wraz  z 
mieszkańcami osiedla 700-lecia o budowę chodnika wzdłuż drogi powiatowej w kierunku 
Egiertowa. Wtrącił dygresję, iż mniej złośliwości do Zarządu Powiatu a ta współpraca będzie 
jeszcze lepsza.
Pan Zbigniew Elwart – mieszkaniec Trzepowa –  zasugerował , aby monitorować młodzież, 
która uczy się w szkołach średnich, wyższych  i osiąga bardzo dobre wyniki, nagradzajmy 
ich. 
Wójt Gminy -  sugestia jest bardzo słuszna. Przy projektowaniu budżetu uwzględnimy środki 
na ten cel.

ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych.
Radna Mirosława Rogowska -   korzystając z obecności radnych powiatowych  apelowała o 
skuteczniejsze starania w pozyskiwaniu środków z Powiatu dla Gminy Przywidz.
Radny Powiatu Gdańskiego – Pan Wojciech Etmański – bardzo się staramy, czego efektem 
jest  dokończenie  budowy  chodnika  na  ul.  Szkolnej.  Został  również  złożony  wniosek  o 
budowę chodnika w kierunku osiedla 700-lecia..
Wójt Gminy – podziękowała radnym powiatowym za dobrą współpracę. Myślę, że będzie się 
ona rozwijała w miarę upływu czasu. 
Radny Jerzy Jusiak – w mediach opisują, że jesteśmy radą klakierów. Otóż to nie jest prawda. 
Zaprosił  sołtysów  na  posiedzenia  komisji.  To  na  komisjach  pracujemy,  kłócimy  się, 
wydajemy opinie.
Pan Mariusz Bator – sołtys Pomlewa -  po co mają przychodzić sołtysi na komisje i słuchać 
kłótni. To jest bzdura. Przestańmy gadać, weźmy się do pracy.
Radna Stanisława Holza – zaprosiła obecnych na festyn, który odbędzie się w Suchej Hucie w 
dniu 07.07.2007r. o godz. 16-tej.

ad.8. Przewodnicząca Rady Gminy- zakończyła obrady VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując obecnym za udział w sesji.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: G. Pożoga 
  



  

    

 


